

Mr (BGen ret'd) André Demers, OMM, MSC, CD – consultant in strategic and operational planning.

A Highly capable bilingual strategic senior leader (Director General level) with extensive experience in both domestic and international operations with more than 38 years of service in the Canadian Armed Forces. Throughout his career, Andre held a progressive series of military leadership and staff positions. Of note he commanded the Canadian Infantry battle group deployed by the government of Canada in response to the Haiti Earthquake in 2010. As the Canadian Armed Forces Chief Security Officer from 2019 to 2022 he reported directly to both the Chief of Defence Staff and DND Deputy Minister for all defence security matters. During that time, he led a complete revision of the Department of National Defence overarching security plan as well as managing the integration of the COVID-19 business continuity planning efforts with the Treasury Board Secretariat. From 2019 to 2021, Andre was the Co-Chair of the Government of Canada Security and Readiness Committee and from 2019 to 2022, he was acting as the senior representative of the DND/CAF to the PCO/TBS Assistant Deputy Minister Security Committee. A veteran of domestic and international deployments to Bosnia, Rwanda, Afghanistan, Haiti and the Democratic Republic of Congo, he has gained significant insight in delivering operational success for complex multidisciplinary teams in peacetime and in combat operations. He holds a bachelor's degree in military arts and science from the Royal Military College of Canada, a master's degree in military science and a master's degree in Operational Studies both from the US Marine Corps University. Andre is also a distinguished graduate of the USMC Command and staff college, a graduate of the USMC School of Advanced Warfighting and the Canadian National Security Program.

M. (BGen retraité) André Demers, OMM, CSM, CD – consultant planification stratégique et opérationnelle.

Un leader stratégique bilingue hautement compétent (niveau de directeur général) possédant une vaste expérience des opérations domestiques et internationales avec plus de 38 années de service dans les Forces armées canadiennes. Tout au long de sa carrière, André a occupé une série progressive de postes de commandement et d'état-major. Il convient de noter qu'il a commandé le groupement tactique d'infanterie canadienne déployé par le gouvernement du Canada en réponse au tremblement de terre d'Haïti en 2010. En tant que chef de la sécurité des Forces armées canadiennes de 2019 à 2022, il relevait directement du chef d'état-major de la Défense et du sous-ministre du MDN pour toutes les questions de sécurité de défense. Pendant cette période, il a dirigé une révision complète du plan de sécurité du ministère de la Défense nationale et a géré l'intégration des efforts de planification de la continuité des activités liés à la COVID-19 avec le Secrétariat du Conseil du Trésor. De 2019 à 2021, André a été coprésident du Comité de sécurité et de préparation du gouvernement du Canada et de 2019 à 2022, il a agi à titre de représentant principal du MDN et des FAC auprès du Comité de sécurité des SMA (coprésidé par le SCT et le BCP). Vétéran d'opérations domestique et de déploiements internationaux en Bosnie, au Rwanda, en Afghanistan, en Haïti et en République démocratique du Congo, il a acquis des connaissances approfondies dans la gestion opérationnelle d'équipes multidisciplinaires complexes en temps de paix et lors d'opérations de combat. Il est titulaire d'un baccalauréat en arts et sciences militaires du Collège militaire royal du Canada, d'une maîtrise en sciences militaires et d'une maîtrise en

études opérationnelles de l'Université du US Marine Corps. André est également un diplômé distingué du USMC Command and Staff College, diplômé de l'USMC School of Advanced Warfighting et du Programme canadien de sécurité nationale.